



ORDER/ADDRESS OF THE HOUSE OF COMMONS
ORDRE/ADRESSE DE LA CHAMBRE DES COMMUNES

Q-2239	Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	Jan 30, 2024 / Le 30 janv. 2024
--------	--------------------------------	---------------------------------

RETURN BY THE LEADER OF THE GOVERNMENT IN THE HOUSE OF COMMONS
DÉPÔT DE LA LEADER DU GOUVERNEMENT À LA CHAMBRE DES COMMUNES

Mr. Lamoureux

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

March 18, 2024 / Le 18 mars 2024

(TABLED FORTHWITH /DÉPOSÉ AUSSITÔT)



INQUIRY OF MINISTRY

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"

PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	DATE January 30, 2024
Reply by the Minister of National Defence Réponse du ministre de la Défense nationale		
Marie-France Lalonde		
PRINT NAME OF SIGNATORY INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE		SIGNATURE MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister’s trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023: (a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, the RCMP, and any other department or agency that was involved in the trip, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense (e.g. accommodation, fuel, per diems, etc.); (b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at (i) Prospect Estate and Villas, (ii) other hotels or properties, broken down by vendor; (c) for each expenditure in (b), what was the (i) number of rooms rented at each resort, (ii) number of nights stayed, (iii) nightly rate; (d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip, including, for each leg, the (i) date, (ii) origin, (iii) destination, (iv) names and titles of passengers, excluding security personnel, (v) amount of fuel used, (vi) fuel cost, (vii) catering cost, (viii) other costs, broken down by type; (e) what are the details of the problem or malfunction that occurred with the initial Challenger jet that causes a second Challenger jet to be flown to Jamaica; and (f) how much did it cost to fix the problem or malfunction in (e)?

REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT TEXTE ORIGINAL	☒	TRANSLATION TRADUCTION	☐
-----------------	---------------------------------	-------------------------------------	---------------------------	--------------------------

As per long-standing government policy and for security reasons, the Prime Minister must travel on government aircraft, whether he is on official or personal business. As was the case with previous Prime Ministers, when travelling for personal reasons, the Prime Minister and any guests travelling with him reimburse an equivalent commercial airfare.

Part a)

Five Royal Canadian Air Force (RCAF) flight crew supported this trip, and the total related costs are detailed in the table below.

Accommodations For aircrew (including meals)	\$ 13,863.22
Per Diems For aircrew	\$ 2,236.76
Total	\$ 16,099.98

Temporary Duty International includes all costs associated with expenses incurred by Department of National Defence/Canadian Armed Forces members while travelling internationally on government business including, accommodations, meals and incidentals. Costs associated with these claims fall within the National Joint Council's Travel Directive.

Part b) and c)

Please find a detailed response in the table below. The exact locations/lodgings of RCAF personnel are not disclosed for security reasons.

date	b) total amount of expenditures incurred for accommodations	c) i) number of rooms (NOTE)	c) ii) number of nights	c) (iii) Nightly rates (includes meals)
26 December-4 January	\$ 13,200.42	3	9	\$ 488.90
3- 4 January	\$ 662.80	2	1	\$ 331.40

Note: The first Flight to Jamaica included 4 crew members (3 from the RCAF and 1 from Transport Canada). The second flight included 4 crew members (2 from the RCAF and 2 from Transport Canada). Hotel and per diem costs for crew members are only provided for RCAF members. The remaining crew costs for Transport Canada members could be estimated as per the RCAF crew costs, as they all stayed in the same hotel.

Part d)

In compliance with air safety regulations and to ensure the safety of members and crew, Royal Canadian Air Force flight stewards verify that catering services used meet Canadian food safety standards and that any food brought onto the flight is safe for consumption. Costs incurred for catering include the cost of food, non-alcoholic beverages, and associated fees, including catering handling and delivery, storage, cleaning and disposal of international waste, airport taxes, administrative fees, security charges, and local taxes.

A response to part d) of the question can be found in the enclosed annex.

Please note that the data provided is accurate as of February 8, 2024.

Part e) and f)

A malfunction of the Integrated Standby Instrument (ISI) system occurred, which is used as an alternative source for flight and navigation data. No additional costs were incurred to fix the malfunction. The replacement part was pulled from readily available Defence inventory and was subsequently replaced at no-cost by the Original Equipment Manufacturer under the existing Bombardier CL650 warranty program.

OPQ-2239

Q-2239 — January 30, 2024 — Mr. Scheer (Regina—Qu'Appelle) — With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister’s trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023: (a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, the RCMP, and any other department or agency that was involved in the trip, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense (e.g. accommodation, fuel, per diems, etc.); (b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at (i) Prospect Estate and Villas, (ii) other hotels or properties, broken down by vendor; (c) for each expenditure in (b), what was the (i) number of rooms rented at each resort, (ii) number of nights stayed, (iii) nightly rate; (d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip, including, for each leg, the (i) date, (ii) origin, (iii) destination, (iv) names and titles of passengers, excluding security personnel, (v) amount of fuel used, (vi) fuel cost, (vii) catering cost, (viii) other costs, broken down by type; (e) what are the details of the problem or malfunction that occurred with the initial Challenger jet that causes a second Challenger jet to be flown to Jamaica; and (f) how much did it cost to fix the problem or malfunction in (e)?

NAME OF ORGANIZATION: Department of National Defence

d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip:						
(i) Date	(ii)(iii) Departure - Destination	(iv) names and titles of passengers (excluding security staff)	(v) Amount of fuel Used (L) (Note 1)	(vi) Fuel Cost Estimate (Note 1)	(vii) Total Catering Bill	(viii) other costs- Handling Fees
26 December 2023	Ottawa-Jamaica	The Right Honourable Justin Trudeau, Sophie Gregoire-Trudeau, Hadrien Trudeau, Xavier Trudeau, Ella-Grace Trudeau, 4 Security, 4 crew members	5,781.00	\$10,200.57	\$323.05	Note 2
4 January 2024	Jamaica-Ottawa	The Right Honourable Justin Trudeau, Sophie Gregoire-Trudeau, Hadrien Trudeau, Xavier Trudeau, Ella-Grace Trudeau, 4 Security, 4 crew members	5,904.00	\$10,417.61	\$79.85	Note 2
3 January 2024	Ottawa-Jamaica	1 Security, 4 crew members	5,904.00	\$10,417.61	\$0.00	
4 January 2024	Jamaica-Ottawa	1 Security, 4 crew members	5,904.00	\$10,417.61	\$0.00	
Note 1: Fuel consumption is based on number of hours flown x aircraft burn rate. Fuel costs are estimated at \$1.7645/L.						
Note 2: Invoices for handling charges have not yet been received. Typically, it takes 2-3 months after a flight to process invoices.						



INQUIRY OF MINISTRY

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING “ORIGINAL TEXT” OR “TRANSLATION”

PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT « TEXTE ORIGINAL » OU « TRADUCTION »

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE M. Scheer (Regina-Qu’Appelle)	DATE Le 30 janvier 2024
Reply by the Minister of National Defence Réponse du ministre de la Défense nationale		
Marie-France Lalonde		
PRINT NAME OF SIGNATORY INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE		SIGNATURE MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 : a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, la GRC et tout autre ministère ou organisme qui a participé au voyage, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense (p. ex. hébergement, carburant, indemnités journalières, etc.); b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l’hébergement à (i) Prospect Estate and Villas, (ii) d’autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur; c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été (i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature, (ii) le nombre de nuits passées, (iii) le prix de la nuitée; d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage, y compris, pour chaque étape, (i) la date, (ii) l’origine, (iii) la destination, (iv) les nom et titre des passagers, à l’exclusion du personnel de sécurité, (v) la quantité de carburant utilisée, (vi) le coût du carburant, (vii) les frais de restauration, (viii) les autres coûts, ventilés par type; e) quels sont les détails du problème ou du dysfonctionnement qui s’est produit avec le premier avion Challenger et qui a entraîné l’envoi d’un deuxième avion Challenger en Jamaïque; f) combien a coûté la réparation du problème ou du dysfonctionnement mentionné en e)?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

☐

TRANSLATION
TRADUCTION

☒

Selon la politique gouvernementale établie depuis longtemps, et pour des raisons de sécurité, le premier ministre doit voyager à bord d’un avion du gouvernement, que ce soit dans le cadre de ses fonctions officielles ou pour affaires personnelles. Comme le faisaient les anciens premiers ministres, lorsqu’il se déplace pour des raisons personnelles, le premier ministre et chaque invité qui l’accompagne doivent rembourser le montant du tarif d’un vol commercial équivalent.

Partie a)

Cinq membres du personnel navigant de l’Aviation royale canadienne (ARC) ont participé à ce voyage, dont les coûts totaux sont détaillés dans le tableau ci-dessous.

Hébergements <i>Pour le personnel de vol (incluant les repas)</i>	13 863 ,22 \$
Indemnités journalières <i>Pour le personnel de vol</i>	2 236,76 \$
Total	16 099,98 \$

Le service temporaire international comprend tous les coûts associés aux dépenses encourues par les membres du MDN et des FAC lors de voyages internationaux professionnels, y compris l’hébergement, les repas et les frais accessoires. Les coûts associés à ces demandes relèvent de la Directive sur les voyages du Conseil national mixte.

Parties b) et c)

Veillez trouver une réponse détaillée dans le tableau ci-dessous. Pour des raisons de sécurité, les lieux exacts d'hébergement du personnel de l'ARC ne sont pas divulgués.

date	b) montant total des dépenses engagées pour l'hébergement	c) i) nombre de chambres (REMARQUE)	c) ii) le nombre de nuits passées	c) (iii) prix de la nuitée (incluant les repas)
26 Décembre-4 Janvier	13 200,42 \$	3	9	488,90 \$
3- 4 Janvier	662,80 \$	2	1	331,40 \$

Remarque : Le premier vol vers la Jamaïque comprenait 4 membres d'équipage (3 de l'ARC et 1 de Transports Canada). Le deuxième vol comprenait 4 membres d'équipage (2 de l'ARC et 2 de Transports Canada). Les frais d'hôtel et les indemnités journalières des membres d'équipage ne sont couverts que pour les membres de l'ARC. Les coûts d'équipage restants pour les membres de Transports Canada pourraient être estimés selon les coûts d'équipage de l'ARC, puisqu'ils séjournaient tous dans le même hôtel.

Partie d)

Conformément aux règlements sur la sécurité aérienne et pour assurer la sécurité du personnel et de l'équipage, les stewards navigants de l'Aviation royale canadienne vérifient que les services de traiteur utilisés sont conformes aux normes canadiennes de salubrité des aliments et que tout aliment apporté à bord de l'aéronef peut être consommé sans danger. Les coûts engagés pour les services de traiteur comprennent le coût de la nourriture, des boissons non alcoolisées et les frais connexes, y compris la manutention et la livraison des services de traiteur, l'entreposage, le nettoyage et l'élimination des déchets internationaux, les frais d'aéroport, les frais d'administration, les frais liés à la sécurité et les taxes locales.

La réponse à la partie d) de la question se trouve dans l'annexe ci-jointe.

Veillez noter que les données fournies sont exactes au 8 février 2024.

Parties e) et f)

Un dysfonctionnement du système d'instruments de secours intégré (ISI), utilisé comme source alternative de données de vol et de navigation, s'est produit. Aucun coût supplémentaire n'a été engagé pour remédier à ce dysfonctionnement. La pièce de rechange a été prélevée dans les stocks de la Défense et a ensuite été remplacée gratuitement par le fabricant de l'équipement d'origine dans le cadre du programme de garantie existant du Bombardier CL650.

OPQ-2239

Q-2239 — 30 janvier 2024 — Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle) — En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 : a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, la GRC et tout autre ministère ou organisme qui a participé au voyage, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense (p. ex. hébergement, carburant, indemnités journalières, etc.); b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l'hébergement à (i) Prospect Estate and Villas, (ii) d'autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur; c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été (i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature, (ii) le nombre de nuits passées, (iii) le prix de la nuitée; d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage, y compris, pour chaque étape, (i) la date, (ii) l'origine, (iii) la destination, (iv) les nom et titre des passagers, à l'exclusion du personnel de sécurité, (v) la quantité de carburant utilisée, (vi) le coût du carburant, (vii) les frais de restauration, (viii) les autres coûts, ventilés par type; e) quels sont les détails du problème ou du dysfonctionnement qui s'est produit avec le premier avion Challenger et qui a entraîné l'envoi d'un deuxième avion Challenger en Jamaïque; f) combien a coûté la réparation du problème ou du dysfonctionnement mentionné en e)?

NOM DE L'ORGANISATION: Défense nationale

d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage:						
(i) Date	(ii)(iii) Départ - Destination	(iv) Nom et titres des passagers (excluant les membres des services de sécurité)	(v) La quantité de carburant utilisée (L) (Remarque 1)	(vi) le coût du carburant (Remarque 1)	(vii) les frais de restauration	(viii) les autres coûts- frais d'atterrissage/de manutention
26 Décembre 2023	Ottawa-Jamaïque	Le très honorable Justin Trudeau, Sophie Gregoire-Trudeau, Hadrien Trudeau, Xavier Trudeau, Ella-Grace Trudeau,4 membres des services de sécurité, 4 membres d'équipage	5,781.00	10,200.57 \$	323.05 \$	Remarque 2
4 Janvier 2024	Jamaïque-Ottawa	Le très honorable Justin Trudeau, Sophie Gregoire-Trudeau, Hadrien Trudeau, Xavier Trudeau, Ella-Grace Trudeau,4 membres des services de sécurité, 4 membres d'équipage	5,904.00	10,417.61 \$	79.85 \$	

NOM DE L'ORGANISATION: Défense nationale

d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage:						
(i) Date	(ii)(iii) Départ - Destination	(iv) Nom et titres des passagers (excluant les membres des services de sécurité)	(v) La quantité de carburant utilisée (L) (Remarque 1)	(vi) le coût du carburant (Remarque 1)	(vii) les frais de restauration	(viii) les autres coûts- frais d'atterrissage/de manutention
3 Janvier 2024	Ottawa-Jamaïque	1 membre des services de sécurité, 4 membres d'équipage	5,904.00	10,417.61 \$	0 \$	Remarque 2
4 Janvier 2024	Jamaïque-Ottawa	1 membre des services de sécurité, 4 membres d'équipage	5,904.00	10,417.61 \$	0 \$	
Remarque 1: La consommation de carburant est basée sur le nombre d'heures de vol x le taux de combustion de l'avion. Le coût du carburant est estimé à 1,7645 \$/L.						
Remarque 2: Les factures pour les frais de manutention n'ont pas encore été reçues. Cela prend généralement 2 à 3 mois après un vol pour traiter les factures.						



INQUIRY OF MINISTRY

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"

PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	DATE January 30, 2024
--	---	--------------------------

Reply by the Prime Minister of Canada
Réponse du premier ministre du Canada

Terry Duguid, M.P.

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister’s trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023: (a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, the RCMP, and any other department or agency that was involved in the trip, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense (e.g. accommodation, fuel, per diems, etc.); (b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at (i) Prospect Estate and Villas, (ii) other hotels or properties, broken down by vendor; (c) for each expenditure in (b), what was the (i) number of rooms rented at each resort, (ii) number of nights stayed, (iii) nightly rate; (d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip, including, for each leg, the (i) date, (ii) origin, (iii) destination, (iv) names and titles of passengers, excluding security personnel, (v) amount of fuel used, (vi) fuel cost, (vii) catering cost, (viii) other costs, broken down by type; (e) what are the details of the problem or malfunction that occurred with the initial Challenger jet that causes a second Challenger jet to be flown to Jamaica; and (f) how much did it cost to fix the problem or malfunction in (e)?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

☒

TRANSLATION
TRADUCTION

☐

With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister’s trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023, the Privy Council Office’s response to parts (a) to (c) are attached.

Q-2239

Q-2239² — January 30, 2024 — Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle) — With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister's trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023: (a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, the RCMP, and any other department or agency that was involved in the trip, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense (e.g. accommodation, fuel, per diems, etc.); (b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at (i) Prospect Estate and Villas, (ii) other hotels or properties, broken down by vendor; (c) for each expenditure in (b), what was the (i) number of rooms rented at each resort, (ii) number of nights stayed, (iii) nightly rate; (d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip, including, for each leg, the (i) date, (ii) origin, (iii) destination, (iv) names and titles of passengers, excluding security personnel, (v) amount of fuel used, (vi) fuel cost, (vii) catering cost, (viii) other costs, broken down by type; (e) what are the details of the problem or malfunction that occurred with the initial Challenger jet that causes a second Challenger jet to be flown to Jamaica; and (f) how much did it cost to fix the problem or malfunction in (e)?

NAME OF ORGANIZATION: Privy Council Office

With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister's trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023:							
(a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense.					(b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at		
Airfare	Accommodation (See Note 2)	Other Transportation (See Note 3)	Meals and Incidentals	Other Expenses (See Note 4)	(i) Prospect Estate and Villas	ii) other hotels or properties, broken down by vendor (See Note 5)	
\$ 1,699.41	\$ 3,252.20	\$ 3,135.91	\$ 2,726.24	\$ 24.92	Nil	Airbnb	\$ 2,681.64
						Element Toronto Airport-Westin	\$ 487.56
(c) for each expenditure in (b), what was the							
(i) number of rooms rented at each resort	(ii) number of nights stayed	(iii) nightly rate (See Note 5)					
1	15	\$ 178.78					
1	2	\$240.11 and \$247.45					

Note 1: The only costs incurred by the Privy Council Office for the Prime Minister's trip to Jamaica were for a Privy Council Office employee who is responsible for setting up secure communications for the Prime Minister.

Note 2: Includes accomodation costs, hotel parking and Government Travel System booking fee.

Note 3: Other Transportation includes Car Rental, Gas, Taxi and Mileage.

Note 4: Other Expenses includes bank fees.

Note 5: Includes accomodation costs and hotel parking but does not include Government Travel System booking fee.



INQUIRY OF MINISTRY / DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION" / PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE M. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	DATE Le 30 janvier 2024
Reply by the Prime Minister of Canada / Réponse du premier ministre du Canada		
Terry Duguid, député		

PRINT NAME OF SIGNATORY / INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE / MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY / MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION		
En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 : a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, la GRC et tout autre ministère ou organisme qui a participé au voyage, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense (p. ex. hébergement, carburant, indemnités journalières, etc.); b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l'hébergement à (i) Prospect Estate and Villas, (ii) d'autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur; c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été (i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature, (ii) le nombre de nuits passées, (iii) le prix de la nuitée; d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage, y compris, pour chaque étape, (i) la date, (ii) l'origine, (iii) la destination, (iv) les nom et titre des passagers, à l'exclusion du personnel de sécurité, (v) la quantité de carburant utilisée, (vi) le coût du carburant, (vii) les frais de restauration, (viii) les autres coûts, ventilés par type; e) quels sont les détails du problème ou du dysfonctionnement qui s'est produit avec le premier avion Challenger et qui a entraîné l'envoi d'un deuxième avion Challenger en Jamaïque; f) combien a coûté la réparation du problème ou du dysfonctionnement mentionné en e)?		
REPLY / RÉPONSE	ORIGINAL TEXT / TEXTE ORIGINAL ☐	TRANSLATION / TRADUCTION ☒

En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023, la réponse du Bureau du Conseil privé pour les parties a) à c) sont en annexe.

Q-2239

Q-2239² — 30 janvier 2024 — Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle) — En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 : a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, la GRC et tout autre ministère ou organisme qui a participé au voyage, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense (p. ex. hébergement, carburant, indemnités journalières, etc.); b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l'hébergement à (i) Prospect Estate and Villas, (ii) d'autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur; c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été (i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature, (ii) le nombre de nuits passées, (iii) le prix de la nuitée; d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage, y compris, pour chaque étape, (i) la date, (ii) l'origine, (iii) la destination, (iv) les nom et titre des passagers, à l'exclusion du personnel de sécurité, (v) la quantité de carburant utilisée, (vi) le coût du carburant, (vii) les frais de restauration, (viii) les autres coûts, ventilés par type; e) quels sont les détails du problème ou du dysfonctionnement qui s'est produit avec le premier avion Challenger et qui a entraîné l'envoi d'un deuxième avion Challenger en Jamaïque; f) combien a coûté la réparation du problème ou du dysfonctionnement mentionné en e)?

NOM DE L'ORGANIZATION : Bureau du conseil Privé

En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 :										
a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense					b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l'hébergement à					
billet d'avion	hébergement (voir Note 2)	autres transports (voir Note 3)	indemnités de repas	autres dépenses (voir Note 4)	(i) Prospect Estate and Villas	(ii) d'autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur (voir Note 5)				
1,699.41 \$	3,252.20 \$	3,135.91 \$	2,726.24 \$	24.92 \$	Néant	Airbnb		2,681.64 \$		
					Element Toronto Airport-Westin					487.56 \$
c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été										
(i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature	(ii) le nombre de nuits passées	(iii) le prix de la nuitée (voir Note 5)								
1	15	178.77 \$								
1	2	240.11\$ and 247.45\$								

Note 1 : Les seuls frais encourus par le Bureau du Conseil privé pour le voyage du premier ministre en Jamaïque ont été ceux d'un employé du Bureau du Conseil privé chargé d'établir des communications sécurisées pour le premier ministre.

Note 2 : Comprend les frais d'hébergement, le parking de l'hôtel et les frais de réservation du système de voyage du gouvernement.

Note 3 : Les autres transports comprennent la location de voiture, l'essence, le taxi et le kilométrage.

Note 4 : Les autres dépenses comprennent les frais bancaires.

Note 5 : Comprend les frais d'hébergement et de stationnement à l'hôtel, mais pas les frais de réservation du système de voyage du gouvernement.



INQUIRY OF MINISTRY

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"

PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE Mr. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	DATE January 30, 2024
Reply by the Minister of Public Safety, Democratic Institutions and Intergovernmental Affairs Réponse du ministre de la Sécurité publique, des Institutions démocratiques et des Affaires intergouvernementales		
Jennifer O'Connell, M.P.		
PRINT NAME OF SIGNATORY INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE		SIGNATURE MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to expenditures incurred by the government related to the Prime Minister's trip to Jamaica which began on or around December 26, 2023: (a) what are the expenditures to date, including those incurred by the Privy Council Office, the RCMP, and any other department or agency that was involved in the trip, including any advance work done to prepare for the trip, in total and broken down by type of expense (e.g. accommodation, fuel, per diems, etc.); (b) what was the total amount of expenditures incurred for accommodations at (i) Prospect Estate and Villas, (ii) other hotels or properties, broken down by vendor; (c) for each expenditure in (b), what was the (i) number of rooms rented at each resort, (ii) number of nights stayed, (iii) nightly rate; (d) what are the details of the legs of each challenger flight that travelled between Canada and Jamaica in relation to the trip, including, for each leg, the (i) date, (ii) origin, (iii) destination, (iv) names and titles of passengers, excluding security personnel, (v) amount of fuel used, (vi) fuel cost, (vii) catering cost, (viii) other costs, broken down by type; (e) what are the details of the problem or malfunction that occurred with the initial Challenger jet that causes a second Challenger jet to be flown to Jamaica; and (f) how much did it cost to fix the problem or malfunction in (e)?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

☒

TRANSLATION
TRADUCTION

☐

Royal Canadian Mounted Police (RCMP)

- (a) The RCMP incurred expenditures of \$162,051 for the security of the Prime Minister and his family during their trip to Jamaica from December 26, 2023 to January 4, 2024.

Trip	Total
RCMP's expenditures in relation to the Prime Minister and Family's trip to Jamaica ¹	\$162,051

¹ Additional expenses may be processed after February 1, 2024

The totals above represent all incremental salary costs (including Overtime and Shift Differential), travel expenditures (meals, incidentals, travel and accommodations) and other direct program operating expenditures processed in the RCMP financial system starting on December 1, 2023 until February 1, 2024. It is the RCMP's legislated mandate to provide 24/7 protection to the sitting Prime Minister and their family.

- (b)-(c) In order to ensure the safety of our members and those we protect, as well as to ensure the integrity of security measures and operations, the RCMP does not disclose information that could expose specific details about any particular protective event, or about the number of personnel assigned to protect any given dignitary. As such, specific breakdowns of costs cannot be provided as it may indicate how many resources were deployed on individual assignments. Furthermore, the RCMP does not disclose information related to protective measures, nor confirm individuals who may be assigned a protective package or information that could identify the level of protection that any one individual receives.

It is the RCMP's legislated mandate to provide 24/7 protection to the sitting Prime Minister and their family.



INQUIRY OF MINISTRY

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"

PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-2239	BY / DE M. Scheer (Regina-Qu'Appelle)	DATE Le 30 janvier 2024
Reply by the Minister of Public Safety, Democratic Institutions and Intergovernmental Affairs Réponse du ministre de la Sécurité publique, des Institutions démocratiques et des Affaires intergouvernementales		
Jennifer O'Connell, députée		
PRINT NAME OF SIGNATORY INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE		SIGNATURE MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne les dépenses engagées par le gouvernement relativement au voyage du premier ministre en Jamaïque, qui a débuté le ou vers le 26 décembre 2023 : a) quelles sont les dépenses à ce jour, y compris celles engagées par le Bureau du Conseil privé, la GRC et tout autre ministère ou organisme qui a participé au voyage, y compris tout travail préalable effectué pour préparer le voyage, au total et ventilées par type de dépense (p. ex. hébergement, carburant, indemnités journalières, etc.); b) quel est le montant total des dépenses engagées pour l'hébergement à (i) Prospect Estate and Villas, (ii) d'autres hôtels ou propriétés, ventilé par fournisseur; c) pour chaque dépense mentionnée en b), quel a été (i) le nombre de chambres louées dans chaque centre de villégiature, (ii) le nombre de nuits passées, (iii) le prix de la nuitée; d) quels sont les détails des étapes de chaque vol Challenger entre le Canada et la Jamaïque en relation avec le voyage, y compris, pour chaque étape, (i) la date, (ii) l'origine, (iii) la destination, (iv) les nom et titre des passagers, à l'exclusion du personnel de sécurité, (v) la quantité de carburant utilisée, (vi) le coût du carburant, (vii) les frais de restauration, (viii) les autres coûts, ventilés par type; e) quels sont les détails du problème ou du dysfonctionnement qui s'est produit avec le premier avion Challenger et qui a entraîné l'envoi d'un deuxième avion Challenger en Jamaïque; f) combien a coûté la réparation du problème ou du dysfonctionnement mentionné en e)?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

☐

TRANSLATION
TRADUCTION

☒

Gendarmerie royale du Canada (GRC)

- a) La GRC a engagé des dépenses de 162 051 \$ pour assurer la sécurité du voyage du premier ministre et sa famille en Jamaïque du 26 décembre 2023 au 4 janvier 2024.

Voyage	Total
Dépenses de la GRC relatif au voyage du prime ministre et sa famille en Jamaïque ¹	162 051 \$

¹D'autres dépenses pourraient être traitées après le 1 février 2024.

Les totaux ci-dessus représentent tous les coûts salariaux supplémentaires (y compris les heures supplémentaires et les primes de quart), les frais de déplacement (repas, frais accessoires, voyage et hébergement) et les autres dépenses directes de fonctionnement traitées dans le système financier de la GRC depuis le 1 décembre 2023 au 1 février 2024.

- b)-c) Afin d'assurer la sécurité de ses membres et de ceux que nous protégeons, ainsi que l'intégrité des mesures et opérations de sécurité, la GRC ne divulgue pas d'informations qui pourraient révéler des détails spécifiques sur un événement de protection particulier, ou sur le nombre de personnes affectées à la protection d'un dignitaire donné. Ainsi, il n'est pas possible de fournir une ventilation spécifique des coûts, car cela pourrait indiquer combien de ressources ont été déployées pour des missions individuelles. En outre, la GRC ne divulgue pas d'informations relatives aux mesures de protection, ni ne confirme les personnes susceptibles de se voir attribuer un dispositif de protection, ni d'informations susceptibles d'identifier le niveau de protection dont bénéficie une personne donnée.

Le mandat légiféré de la GRC est d'assurer une protection 24 heures sur 24, 7 jours sur 7, au premier ministre en exercice et à sa famille.